

rieures. Répond que l'unanimité y est requise..... 945

732. 29 sept. *Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures au délégué permanent [SDN].* Lui ordonne de ne pas voter sur cette résolution en Assemblée..... 946

733. 2 oct. *Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures au délégué permanent [SDN].* Autorise la signature du Protocole détachant le Pacte des Traités de la Paix. 946

734. 4 oct. *Le délégué permanent [SDN] au secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* L'avise que le Protocole a été signé au nom du Canada..... 946

735. 21 déc. *Mémorandum.* Reconnaissance par divers gouvernements de la souveraineté italienne sur l'Éthiopie et marche à suivre par le Canada pour faire de même..... 947

736. 29 déc. *Le secrétaire d'État aux Affaires extérieures au délégué permanent [SDN].* Dit qu'on se prépare à aviser Rome que le gouvernement reconnaît sa souveraineté sur l'Éthiopie..... 949

*Affairs.* Advises reason is necessity for unanimity in Assembly..... 945

732. Sept. 29 *Secretary of State for External Affairs to Permanent Delegate [L. of N.].* Orders abstention in Assembly on Committee Resolution..... 946

733. Oct. 2 *Secretary of State for External Affairs to Permanent Delegate [L. of N.].* Authorizes signature of Protocol separating Covenant from Peace Treaties 946

734. Oct. 4 *Permanent Delegate [L. of N.] to Secretary of State for External Affairs.* Reports Protocol has been signed for Canada..... 946

735. Dec. 21 *Memorandum.* Summarizes recognition of Italian sovereignty over Ethiopia by various governments and outlines steps to be taken by Canada in extending recognition..... 947

736. Dec. 29 *Secretary of State for External Affairs to Permanent Delegate [L. of N.].* States that steps being taken to inform Italian government of Canadian recognition of Italian sovereignty over Ethiopia..... 949

## PARTIE 2

## RHÉNANIE

1936

737. 9 mars *Lettre circulaire de la Société des Nations.* Communique le télégramme du Secrétaire général au gouvernement d'Allemagne, lequel cite un télégramme de Paris qui dénonce la violation du Traité de Locarno..... 950

738. 9 mars *Le haut commissaire en Grande-Bretagne au secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Rapporte l'opinion que Londres a formulée sur la violation du Traité de Locarno en consultation avec les hauts commissaires..... 951

739. 10 mars *Le secrétaire aux Dominions au secrétaire d'État aux Affaires extérieures.* Expose la procédure qui sera proposée aux Puissances de Locarno..... 951

740. 10 mars *Mémorandum.* Historique de la situation en Rhénanie; conséquences possibles et obligations pour le Canada..... 952

## PART 2

## RHINELAND

1936

737. Mar. 9 *League of Nations Circular Document.* Communicates text of telegram from Secretary-General to German government which in turn quotes telegram from French government protesting violation of Locarno Treaty..... 950

738. Mar. 9 *High Commissioner in Britain to Secretary of State for External Affairs.* States British view of violation of Locarno Treaty as given in consultation with High Commissioners..... 951

739. Mar. 10 *Dominions Secretary to Secretary of State for External Affairs.* Outlines procedure which will be proposed to Locarno Powers..... 951

740. Mar. 10 *Memorandum.* Traces history of Rhineland situation and examines possible consequences as well as Canada's obligations..... 952